
Štúdium	  na	  ÚVP	  ma	  naučilo	  argumentovať	  

Rozhovor	   s	   Mgr.	   Petrom	   Kováčom,	   absolventom	   	   magisterského	   	   štúdia	   	   na	   ÚVP,	   ktorý	  
v	  súčasnosti	  pôsobí	  	  na	  Ministerstve	  hospodárstva	  SR	  na	  Odbore	  plánovania	  a	  analýz	  

Jana	  Kubíková	  

	  

Na	   úvod	   skús	   trochu	   zaloviť	   v	   pamäti	   a	   ozrejmi	   nám,	   prečo	   si	   sa	   rozhodol	   pre	   štúdium	  

verejnej	  politiky	  a	  prečo	  práve	  na	  ÚVP	  FSEV	  UK?	  Zvažoval	  si	  aj	  iné	  alternatívy?	  

	  

Študoval	   som	   politológiu	   na	   Trnavskej	   univerzite	   a	  počas	   štúdia	   sa	   zistilo,	   že	   tam	   majú	  

akreditáciu	   len	   na	   bakalársky	   stupeň,	   takže	   v	  poslednom	   ročníku	   Bc.	   štúdia	   som	   sa	  musel	  

rozhodovať	   čo	   ďalej.	   Jedna	   známa,	   ktorá	   končila	   politológiu	   na	   Trnavskej	   univerzite	   o	  rok	  

skôr,	   mi	   dala	   nejaké	   informácie	   o	  FSEV	   a	  ja	   som	   na	   stránke	   našiel	   informácie	   o	  verejnej	  

politike.	  Musím	  povedať,	  že	  som	  mal	  tak	  trochu	  šťastie	  v	  nešťastí.	  Politológia	  v	  Trnave	  totiž	  

nenaplnila	  moje	  očakávania,	   a	  tak	   som	  bol	   aj	   trochu	   rád,	   že	   tam	  už	  nemôžem	  pokračovať.	  

Okrem	   toho	   sme	   sa	   z	  trnavskej	   politológie	   na	   ÚVP	   presunuli	   až	   štyria	   spolužiaci,	   takže	   to	  

adaptovanie	  sa	  na	  nové	  prostredie	  bolo	  menej	  problematické.	  Podal	  som	  si	  prihlášky	  aj	  na	  

politológiu	  na	  UCM	  v	  Trnave	  a	  na	  UKF	  v	  Nitre.	  Na	  obidve	  školy	  som	  sa	  tuším	  dostal.	  Nakoniec	  

však	   zvíťazil	   ÚVP.	   Jednak	   preto,	   že	   som	   Bratislavčan	   a	  po	   troch	   rokoch	   každodenného	  

dochádzania	  do	  Trnavy	  ma	  to	  už	  nebavilo,	  ale	  predovšetkým	  som	  chcel	  vyskúšať	  niečo	  nové.	  

	  

Aké	  máš	  spomienky	  na	  svoje	  magisterské	  štúdium?	  Máš	  nejaké	  silné	  pocity	  alebo	  dojmy	  zo	  

štúdia?	  Aké	  boli	  tvoje	  obľúbené	  predmety,	  najobľúbenejší	  učitelia,	  či	  spolužiaci?	  

	  

V	  prvom	  rade	  som	  bol	  mimoriadne	  prekvapený	  celkovou	  organizáciou	  štúdia	  a	  aj	  tým,	  že	  sa	  

od	  nás	  vyžadovala	  každotýždenná	  príprava	  na	  jednotlivé	  predmety.	  Na	  to	  som	  osobne	  nebol	  

vôbec	  zvyknutý,	  ale	  myslím	  si,	  že	  sa	  mi	  podarilo	  rýchlo	  si	  zvyknúť	  a	  dokonca	  ma	  to	  aj	  veľmi	  

bavilo.	  Dovolím	  si	  tvrdiť,	  že	  to	  čo	  som	  sa	  naučil	  na	  ÚVP	  a	  ako	  sa	  k	  nám	  pristupovalo	  zo	  strany	  

pedagógov	  bolo	  presne	  to,	  čo	  naplnilo	  moje	  očakávania	  od	  štúdia	  politických	  vied.	  Tiež	  som	  

oceňoval,	   že	   k	  nám	   na	   prednášky	   veľmi	   často	   chodievali	   externisti,	   ľudia	   z	  praxe,	   ktorí	  

dokázali	   tú	   teóriu,	   ktorú	   sme	   si	   naštudovali	   predtým,	   dokonale	   prepojiť	   s	  praxou,	   v	  ktorej	  

pracujú.	  Medzi	   obľúbených	   pedagógov	  musím	   určite	   zaradiť	   doc.	   Staroňovú,	  doc.	   Beblavú	  



a	  doc.	   Láštica.	   Zabudnúť	   nesmiem	   ani	   na	   Martina	   Filka.	   Ich	   predmety	   patrili	   vždy	  

k	  najinteraktívnejším.	   Doteraz	   nezabudnem	   nato,	   ako	   sme	   na	   jednej	   prednáške	   s	  doc.	  

Lášticom	  niečo	  rozoberali,	  on	  nám	  vysvetľoval	  látku	  a	  zrazu	  nám	  dal	  úlohu	  pokračovať	  ďalej.	  

On	   sám	   vo	   svojej	   prednáške	   nepokračoval,	   až	   pokiaľ	   sme	   na	   to	   postupne	   neprišli	   my	  

študenti.	   Podobný	   princíp	   uplatňovali	   aj	   doc.	   Staroňová	   a	  Beblavá.	   Obidve	   ma	   naučili	  

argumentovať	   a	  mať	   vedomostne	   podporený	   svoj	   názor,	   čo	   veľmi	   oceňujem.	   Vo	  

všeobecnosti	  by	  som	  povedal,	  že	  ÚVP	  ma	  naučilo	  argumentovať	  a	  písať	  (ale	  to	  ako	  absolvent	  

tohto	   ústavu	   asi	   nehovorím	   nič	   nové	  J	   ).	   Tiež	  musím	   spomenúť,	   že	   ÚVP	  ma	   naučilo	   byť	  

samostatným	   a	  vedieť	   si	   zohnať	   informácie	   na	   semestrálne	   práce	   sám.	   Na	   jednu	   časť	  

semestrálnej	   práce	   na	   Nástroje	   verejnej	   politiky	   som	   už	   bol	   taký	   zúfalý,	   že	   som	   napísal	  

predsedovi	  1.	  Slovenského	  neziskového	  servisného	  centra	  p.	  Andrejkovičovi.	  Ten	  sa	  so	  mnou	  

veľmi	  ochotne	  stretol	  a	  pomohol	  mi	  so	  získaním	  informácií	  k	  mojej	  téme.	  Dovolil	  by	  som	  si	  

tvrdiť,	   že	   zákon	   o	  slobodnom	   prístupe	   k	  informáciám	   bol	   náš	   veľký	   kamarát	   počas	   celého	  

štúdia	  na	  ÚVP.	  	  	  

Myslím	   si,	   že	   aj	   kolektív	   sme	   sa	   vyformovali	   veľmi	   dobrý.	   Ako	   som	   už	   spomínal,	  mal	   som	  

ďalších	   3	   spolužiakov,	   ktorí	   so	   mnou	   prišli	   z	  trnavskej	   politológie,	   takže	   základ	   bol.	   Ale	  

spolupracovalo	  sa	  mi	  dobre	  so	  všetkými	  (dúfam,	  že	  aj	  ostatným	  so	  mnou	  J).	  Myslím	  si,	  že	  

netreba	  ďalej	  rozvíjať	  legendárne	  posedenia	  vo	  „Valčíku“	  a	  hektolitre	  kávy	  v	  Axiome.	  

	  

Aká	  bola	  téma	  tvojej	  diplomovej	  práce	  a	  kto	  bol	  školiteľ?	  

	  

Moja	  téma	  bola	  Hodnotenie	  vplyvov	  v	  praxi	  –	  porovnával	  som	  kvalitu	  vypracovania	  doložiek	  

vplyvov	  v	  Českej	  republike	  a	  na	  Slovensku.	  Školiteľkou	  bola	  doc.	  Staroňová.	  Túto	  tému	  som	  si	  

vybral,	   pretože	   som	   vedel,	   aká	   je	   „kvalita“	   slovenských	   doložiek	   vplyvov.	   Zároveň	   som	   to	  

chcel	   komparovať	   s	  krajinou,	   ktorá	  mala	   v	  tom	  čase	   systém	  hodnotenia	   vplyvov	  nastavený	  

lepšie.	  Písanie	  diplomovej	  práce	  na	  túto	  tému	  ma	  naozaj	  bavilo.	  

	  

Povedz	   nám,	   kde	   aktuálne	   pracuješ	   a	  v	  čom	   spočíva	   tvoja	   práca.	   Využívaš	   aj	   vedomosti	  

získané	  počas	  tvojho	  štúdia	  na	  FSEV?	  	  

	  



Momentálne	  pracujem	  na	  Ministerstve	  hospodárstva,	  na	  Odbore	  analýz	  a	  plánovania.	  Prvý	  

deň	   ako	   som	   prišiel,	   kolegyne	   pracovali	   na	   novej	   Jednotnej	   metodike	   na	   posudzovanie	  

vybraných	  vplyvov.	  Bolo	  to	  pre	  mňa	  jednak	  veľké	  prekvapenie,	  ale	  zároveň	  veľmi	  vzrušujúce,	  

lebo	  pracovali	  na	  problematike,	   ktorú	   som	  sčasti	   riešil	   vo	   svojej	  diplomovej	  práci.	   Zároveň	  

používali	   výrazy	   a	  jazyk,	   na	   ktoré	   som	   bol	   zvyknutý	   zo	  FSEV-‐ky.	   1.	   októbra	   	   2015	   bola	  

zriadená	   Stála	   pracovná	   komisia	   Legislatívnej	   rady	   vlády	   SR	   na	   posudzovanie	   vybraných	  

vplyvov.	   Táto	   komisia	   je	   zložená	   zo	   zástupcov	   Ministerstva	   financií	   SR,	   Ministerstva	  

hospodárstva	   SR,	   Ministerstva	   práce	   sociálnych	   vecí	   a	  rodiny	   SR,	   Ministerstva	   životného	  

prostredia	   SR,	   Úradu	   vlády	   SR	   a	  zástupcu	   za	   Združenie	   na	   podporu	   malých	   a	  stredných	  

podnikov.	   Komisia	   hodnotí	   vyznačenie	   vplyvov	   v	  doložke	   vplyvov	   a	  vypracovanie	   analýz	  

príslušných	   vplyvov	   v	  počiatočnej	   fáze	   legislatívneho	   procesu	   v	  rámci	   predbežného	  

pripomienkového	   konania.	   Moja	   práca	   momentálne	   spočíva	   vo	   funkcii	   odborného	  

pracovníka	  pre	  potreby	  Komisie.	  Teda	  pôsobím	  ako	  spojka	  medzi	  predkladateľmi	  a	  Komisiou,	  

tiež	  pomáham	  predkladateľom	  pri	  procese	  posudzovania	  vplyvov	  a	  podobne.	  

	  

Napĺňa	  ťa	  táto	  práca?	  Máš	  pocit,	  že	  to	  má	  zmysel?	  	  

	  

Určite	   áno.	   Politológiu	   aj	   verejnú	   politiku	   som	   šiel	   študovať	   s	  cieľom	   uplatniť	   sa	   v	  štátnej	  

správe.	   Na	   začiatku	   to	   bolo	   ťažšie,	   keďže	   som	   si	   dlhší	   čas	   nevedel	   nájsť	   prácu	   a	  bol	   som	  

nezamestnaný.	   Nakoniec	   som	   sa	   dostal	   na	   Ministerstvo	   hospodárstva.	   Myslím	   si,	   že	   to	  

zmysel	   určite	   má.	   Sledujem	   trend	   v	  štátnej	   správe.	   Postupne	   sa	   začína	   omladzovať,	   čo	   je	  

podľa	   môjho	   názoru	   dobré.	   Na	   našej	   sekcii	   je	   väčšina	   ľudí	   relatívne	   mladých	   a	  sú	   veľmi	  

zapálený	   pre	   prácu	   v	  štátnej	   správe,	   so	   snahou	  posúvať	   chod	   štátu	   k	  lepšiemu.	   Môžem	  

povedať,	  že	  u	  nás	  na	  sekcii	  sa	  búrajú	  akékoľvek	  predsudky	  o	  tom,	  že	  v	  štátnej	  správe	  sa	  pije	  

od	  deviatej	  do	  pol	  tretej	  kávička	  a	  nič	  sa	  nespraví.	  	  

	  

Prezradíš	  nám,	  ako	  si	  sa	  k	  tejto	  práci	  dostal?	  	  

	  

Bolo	  to	  zaujímavé.	  Už	  počas	  písania	  diplomovej	  práce	  som	  spolupracoval	  s	  českým	  úradom	  

vlády,	   nakoľko	   som	   potreboval	   nejaké	   informácie	   o	  českom	   systéme	   hodnotenia	   vplyvov	  

a	  veľmi	   ochotne	  mi	   vtedy	  pomohli.	   Počas	   hľadania	   práce	   som	  napísal	   aj	   do	  Prahy,	   že	   sme	  

spolupracovali	   počas	   mojej	   diplomovej	   práce,	   a	  či	   by	   pre	   mňa	   nemali	   miesto.	   Žiaľ	  



odpovedali,	  že	  miesto	  nateraz	  nemajú,	  ale	  že	  sa	  mám	  informovať	  na	  partnerskom	  odbore	  na	  

Ministerstve	  hospodárstva	  tu	  v	  Bratislave.	  Ja	  som	  to	  vtedy	  nejako	  nechal	  plávať,	  ani	  vlastne	  

neviem	  prečo	  som	  to	  neriešil.	  O	  niekoľko	  mesiacov	  nato	  mi	  prišiel	  mail	  práve	  z	  tohto	  odboru,	  

že	   zháňajú	   záskok	   za	  materskú	  dovolenku	  a	  či	  by	   som	  nemal	   záujem	  prísť	  pracovať,	   keďže	  

pozícia	  sa	  týkala	  práve	  hodnotenia	  vplyvov.	  Ako	  som	  sa	  neskôr	  dozvedel,	  z	  Prahy	  zaslali	  môj	  

životopis	   do	   Bratislavy	   a	  mali	   ho	   uložený	   v	  databáze.	   Taktiež	   som	   sa	   neskôr	   dopočul,	   že	  

kolegyne,	   ktoré	  pracujú	  na	  hodnotení	   vplyvov	   často	   spolupracujú	   s	  doc.	   Staroňovou,	   ktorá	  

ma	  tiež	  odporučila,	  takže	  touto	  cestou	  by	  som	  sa	  chcel	  aj	  jej	  poďakovať	  J.	  No	  a	  v	  máji	  to	  už	  

budú	  2	  roky,	  čo	  pracujem	  na	  Ministerstve	  hospodárstva.	  

	  

Ako	  spätne	  hodnotíš	  pripravenosť	  pre	  prax	  po	  absolvovaní	  štúdia	  verejnej	  politiky?	  	  

	  

Ako	  som	  už	  spomínal	  vyššie,	  ÚVP	  ma	  naučilo	  argumentovať	  a	  písať	  rôzne	  druhy	  materiálov.	  

Veľké	  pozitívum	  tiež	  bolo,	  že	  veľká	  väčšina	  pedagógov	  má	  skúsenosti	  so	  štúdiom	  v	  zahraničí	  

a	  snažia	  sa	  zahraničné	  systémy	  štúdia	  zaviesť	  aj	  tu,	  čo	  považujem	  za	  unikátne.	  Mimoriadne	  

rozširuje	   obzory	   aj	   to,	   že	   niektoré	   	   prednášky,	   alebo	   dokonca	   celé	   predmety	   vyučujú	  

externisti	  z	  praxe.	  Pripravenosť	  hodnotím	  ako	  veľmi	  vysokú.	  Aspoň	  za	  seba	  hovorím,	  že	  to	  čo	  

som	  sa	  naučil	  v	  škole,	  momentálne	  využívam	  aj	  vo	  svojej	  práci.	  

	  

Aké	   sú	   možnosti	   uplatnenia	   a	   kariérneho	   postupu	   na	   ministerstve	   hospodárstva	   pre	  

študentov	  ÚVP?	  	  

	  

Ministerstvo	   hospodárstva	   prevádzkuje	   databázu	   záujemcov	   o	  stáž.	   Na	   požiadanie	  

jednotlivých	   odborov,	   riaditeľov	   alebo	   pracovníkov	   vieme	   študentom	  poskytnúť	   neplatenú	  

stáž	   od	   2	   do	   4	   týždňov.	   Viackrát	   sa	   takáto	   stáž	   osvedčila	   pre	   obidve	   strany,	   či	   už	   našu	  

ministerskú,	   ale	   aj	   tú	   študentskú.	   Napríklad	   sme	   vedeli	   danému	   stážistovi	   sprostredkovať	  

kontakty	   na	   osoby,	   ktoré	   mu	   poskytli	   informácie	   a	  podklady	   k	  písaniu	   diplomovej	   práce	  

a	  podobne.	  

	  

Čo	  by	  si	  odkázal	  súčasným	  študentom	  a	  čitateľom	  PPN?	  

	  



V	  prvom	   rade,	   aby	   robili	   na	   ÚVP	   networking,	   či	   už	   so	   samotnými	   pedagógmi	   alebo	  medzi	  

spolužiakmi.	  Nie	  nadarmo	  sa	  hovorí,	  že	  na	  vysokej	  škole	  človek	  získa	  najviac	  najdôležitejších	  

kontaktov.	   V	  druhom	   rade,	   aby	   čítali	   dobré	   knihy	   a	  zaujímali	   sa	   o	  svoje	   okolie.	   A	  

v	  neposlednom	   rade,	   aby	   využívali	   všetky	   výhody	   a	  ponuky,	   ktoré	   FSEV	   a	  osobitne	   ÚVP	  

ponúka.	  


